## 國立體育學院九十六學年度研究所碩士班入學考試試題

## 運動社會學

(本試題共一頁)

- ※注意:1 答案一律寫在答案卷上,否則不予計分。
  - 2 請核對試卷、准考證號碼與座位號碼三者是否相符。
  - 3 試卷『彌封處』不得汚損、破壞。
  - 4 行動電話或呼叫器等通訊器材不得隨身攜帶,並且關機。
  - 5本試題共五大題,每題各20分,除第一題為簡答題外,其餘為申論題,可以中文回答。

## (總分100分)

- I. Terms and concepts (20%)
  - 1. capitalism
  - 2. civil society
  - 3. human rights
  - 4. social inclusion
  - 5. sportisation
- II. What have been the key political successes and failures in twentieth-century sport? (20%)
- III. Explain how sport is associated with nationalism. (20%)
- IV. It is important to distinguish between concepts of gender and sex because not all of the differences between females and males are biological. Discuss the concepts of sex and gender as they relate to sport. (20%)
- V. Explain how the term *hegemony* helps us to understand sport. (20%)